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Enteromius vandewallei, a new species of minnow 
from the Volta River basin, West Africa 

(Cypriniformes: Cyprinidae)

Djiman Lederoun*, ** and Emmanuel Vreven*, ***

Enteromius vandewallei, new species, is described from the Volta basin in Benin, Burkina-Faso, and Ghana, West 
Africa. Enteromius vandewallei belongs to the West African group of Enteromius for which the last simple dorsal fin 
ray is weekly ossified, flexible, and smooth on its hind margin. Enteromius vandewallei is most similar to E. nigeri-
ensis to which it has erroneously been attributed in the past. It is nevertheless distinguishable from the latter by 
the following unique combination of characters: a narrow, continuous, blackish longitudinal band covering less 
than 1/2 scale in height and rising up to about 1 scale above the lateral line at the level of the dorsal fin (vs. black-
ish longitudinal band, whenever present, generally wider, covering at least 1/2 scale, sometimes discontinuous, 
and rising only up to approximately 1/2 scale above lateral line in E. nigeriensis); a long head, 26.4-28.4 % SL (vs. 
shorter, 22.6-25.7 in E. nigeriensis); and a narrow interorbital space, 22-27 % HL (vs. wider, 27-36 in E. nigeriensis). 

Enteromius vandewallei, une nouvelle espèce, est décrite du bassin de la Volta au Bénin, du Burkina-Faso et du Ghana 
en Afrique de l’Ouest. Enteromius vandewallei appartient au groupe des Enteromius de l’Afrique de l’Ouest dont le 
dernier rayon simple de la dorsale ossifié n’est pas denticulé vers l’arrière. Enteromius vandewallei est semblable à 
E. nigeriensis avec lequel il a été précédemment confondu. Il s’en distingue néanmoins par les caractères suivants: 
une bande longitudinale noire assez étroite sous la dorsale couvrant moins de 1/2 écaille et continue, s’élevant sous 
la dorsale environ 1 écaille au-dessus de la ligne latérale (vs. bande longitudinal noire, lorsque présente, géné-
ralement plus large couvrant au moins 1/2 écaille, parfois entrecoupée, et s’élevant d’environ 1/2 écaille au-dessus 
de la ligne latérale chez E. nigeriensis); une longue tête, 26.4-28.4 % de la longueur standard (vs. 22.6-25.7 pour 
E. nigeri ensis); et un espace inter-orbitaire plus étroit, 22-27 % de la longueur de la tête (vs. 27-36 pour E. nigeriensis).
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Introduction 

With 3036 species distributed in 371 genera (Froe-
se & Pauly, 2016), the Cyprinidae family is actually 

the largest freshwater fish family in the world. 
The family is represented in the fresh waters from 
Europe, Asia, Africa, North and Central America. 
In West Africa, covering the river basins from the 
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